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30 сентября 2024 г.

Proč dovážet 1 milion tun palmového oleje do Ruska
znepokojuje obyvatelstvo

putin-today.ru/archives/216026

Miluji lidi, kteří studují svět pomocí obrázků na internetu. Nemusíte
se do ničeho vrtat, nemusíte ničemu rozumět. Právě jsem se podíval
na skvělý meme a ejhle, vy už máte hluboké znalosti o politice,
virologii, lesních požárech, cenách ropy a chemických bojových
látkách.

Kdysi jsem tu viděl podobný obrázek. Nemohu ručit za přesnost, ale
psalo se něco takového:

Nevím, komu byl tento útok určen. Pravděpodobně pro ty, kteří slyší
„1 milion tun“ a okamžitě si myslí, že je „ohromující, jak moc!“ Vše. V
tomto okamžiku mentální aktivita končí a zapínají se nepřetržité
emoce:

- Jsme šikanováni! To se za SSSR nestalo! Za SSSR byla starost o
lidi!

Vlastně vám teď dám argument, proč je dovoz palmového oleje
oproti dobám SSSR naopak starostí obyvatel.

https://www.putin-today.ru/archives/216026
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Proč "dlaň" není nejhorší varianta

Nejprve se podívejme, kolik to je - 1 milion tun.

Populace Ruska se všemi migranty a turisty (kteří tu také něco jedí)
je minimálně 150 milionů lidí.

Pokud vydělíme 1 milion tun 150 miliony obyvatel, dostaneme 6,66
kg ropy (wow, jaká mystická postava!).

 
Připomínám, že tato částka je za rok. Tedy 18 gramů palmového
oleje na osobu a den. Olej přitom slouží nejen potravinářským, ale i
technickým potřebám. No ať jde do jídla i 15 gramů.
a co? Chtějí nás přesvědčit, že s pomocí 15 gramů palmového oleje
vyrobíte všechno mléko, pečivo, všechny sýry, bonbóny, chléb,
zákusky a další „nechutnosti“, které se údajně vyrábí „zcela z
palmového oleje“. “?

Zdá se mi, že kdyby byl obraz opravdu tak depresivní, pak by Rusko
potřebovalo ne 1 milion, ale 30 milionů tun palmového oleje.
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To je první věc. A za druhé, zamysleme se, proč SSSR nedovážel
palmový olej v takovém množství?

No... Možná jsem nedovážel v takovém množství. Ale přesto se
SSSR palmovému oleji nevyhýbal. V roce 1963 bylo jen z Indonésie
dovezeno 2000 tun palmy.

Celkem SSSR ve svých nejlepších časech dovážel 300-400 tisíc tun
palmového oleje ročně. Rekord – 430 000 tun (1989). Tedy jen asi
2x méně než nyní.

A přesto – méně! Proč?

To se nestalo, protože mléko v SSSR bylo přirozenější (což je
pravda). Jde jen o to, že mnoho z toho, co se nyní dělá s palmovým
olejem, bylo vyrobeno s margarínem v SSSR.

Mladí lidé už toto slovo pravděpodobně ani neznají. Ale pamatuji si,
jak ještě v 90. letech byl tento margarín všude. A dokonce i u nás
doma.

Ze slunečnicového oleje se přitom hydrogenací vyráběl
margarín.

Souhlasím, to slovo je děsivé a nesrozumitelné. Nyní víme, že
hydrogenovaný slunečnicový olej je jed, horší než jakýkoli palmový
olej. Ale v SSSR byl účinek modifikovaných tuků na tělo špatně
studován, a proto se margarín strkal všude, kde se dalo.
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Když se podíváte na současnou situaci, výroba slunečnicového
margarínu v Rusku je umírajícím odvětvím. Klesá o 7 % ročně i více.
Proč? Ano, protože velmi škodlivý margarín je nahrazován mnohem
méně škodlivým (a existují verze, že v jiných případech i
prospěšným) palmovým olejem.

Změny ve stravovacím chování navíc vedly ke zvýšení spotřeby
palmového oleje. Dnes jíme jinak než za sovětských časů. Nemyslím
tím samotné produkty, ale způsob jejich použití.

Kolik z vás doma neustále dělá knedlíky, peče chleba, buchty, koláče
atd.? Dnes tráví čas vařením málokdo. Téměř všechno pečivo se
kupuje v obchodě. A nejen pečení. Příprava jídla obecně je stále
více outsourcována. To znamená, že kupujeme hotové jídlo,
dokonce si ho objednáváme až domů.

Svět se zrychluje, a pokud před 30 lety lidé pekli chléb a rohlíky
doma (s margarínem) téměř obden, nyní se toto vše kupuje v
obchodě (s palmovým olejem).

Dříve nás ani nenapadlo koupit dort, vždy jsme si ho upekli sami.
Kolik různých cukráren se nyní objevilo? A co pizzerie a stánky se
shawarma? Tisíce druhů cukroví, sušenek, dezertů atd. Dorty /
pečivo - to vše ve velkém.

Potravinářský průmysl přirozeně funguje poněkud jinak než za
sovětských časů. Dříve stačilo obyvatelstvu prodat mouku, sůl, cukr,
droždí (tedy jednoduché výrobky) - obyvatelstvo samo vyrábělo z
jednoduchých výrobků složité výrobky.

Obyvatelstvo dnes vyžaduje hotové komplexní výrobky (hotová jídla,
polotovary, pečivo). Tuky jsou tedy vyžadovány v průmyslovém
měřítku (pro vaření v průmyslovém měřítku).

A protože Místo margarínu máme nyní palmový olej a právě tento
palmový je potřeba v množství 1 milion tun.
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Pokud by se stát opravdu nestaral o zdraví národa, jednoduše
by stimuloval výrobu margarínu ze slunečnice (která je ještě
levnější než palma).

Ale to se neděje. Margarín ztrácí půdu pod nohama a v palmovém
oleji zaostáváme řekněme i za Itálií, která ho s polovičním počtem
obyvatel dováží znatelně více.

Co se týče mléka, které se (údajně) vyrábí také z palem, je to prostě
vyloženě nesmysl. Mléko nelze vyrobit z palmového oleje.

Vysvětluji prsty 
 https://dzen.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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